
حل مشكل حاشيه نشينى مشهد فقط در حد شعار 4024 روستاى خراسان رضوى خالى از سكنه شده است
نمايندگان مردم در گفت وگو با قدس تأكيد كردند هشدار عضو شوراى اسلامى استان نسبت به آمار مهاجرت روستاييان

قدس: حاشيه نشــيني معضلي است ساخته 
انســان ها كه با بــي برنامگــي، بي عدالتي و 
بى توجهى به كرامت انســاني ايجاد شــده و 
هركدام از نهادهاي حاكميتــي و برنامه ريز، 
بخشــي از بار ايجاد آن را به دوش مي كشند، 

اما در عمل هركدام ديگري را در ايجاد آن...

قدس: عضو شوراى اسلامى استان خراسان 
رضوى نسبت به آمار نگران كننده مهاجرت 
روســتاييان به شهرها هشــدار داد. نماينده 
شوراى اسلامى شهرستان سبزوار در گفت وگو 
با خبرنگار ما گفــت: در حال حاضر از هفت 

هزار و 359 روستا در خراسان رضوى ....
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حذف خارجى ها از بازار 3 هزار ميلياردى سوغات مشهد
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پاركينگ هاى مكانيزه 
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استاندار خراسان رضوي خواستار شد

.......صفحه 4

حيات آساك دوچرخ 
قوچان درگرو تصميم 

مسؤولان استان
قدس: روز گذشته روزنامه قدس در خبرى به نقل از فرماندار 
قوچان از تفاهم مدير عامل آســاك دوچرخ بــراى واگذارى 
كارخانه خبر داد كه در اين خصوص مديركل دفتر هماهنگى 

امور اقتصادى و بين الملل استاندارى خراسان رضوى در...
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.......صفحه 2 

قدس از يك اتفاق خوب در 
مشهد گزارش مى دهد

كمپينى 
به وسعت 

محبت
قدس   همــه چيزازيك اتفــاق كوچك اما به 
بزرگى ووســعت همه محبت هاى خالصانه شروع 
شــد.  محمد بيضايــى، متولد 58 و ليســانس و 
كارشناس ارشد در رشته كامپيوتر است. در حال 
حاضر، مديريك شركت مهندسى و مدرس دانشگاه 
نيزهست، اما به هنرهم علاقه مند است. راه اندازى 
«كمپيــن مهربانى» كه ازعمرآن بيش از ســه ماه 
مى گذرد، از آنجا آغاز شــد كــه او همه اعتقادش 
بر اين اســت كه بچه ها بايد كودكى كنند، بازى، 
خنديدن و درس خواندن در آرامش، حداقل حقوق 

يك كودك محسوب مى شود . او مى گويد...



قدس از يك اتفاق خوب در مشهد گزارش مى دهد

كمپينى به وسعت محبت
��ر

ســرورهاديان  همه چيزازيــك اتفاق 
كوچك اما به بزرگى ووسعت همه محبت هاى 

خالصانه شروع شد. 
محمــد بيضايــى، متولد 58 و ليســانس و 
كارشــناس ارشد در رشــته كامپيوتر است. 
در حال حاضر، مديريك شــركت مهندسى 
و مدرس دانشــگاه نيزهســت، اما به هنرهم 
علاقه مند است. راه اندازى «كمپين مهربانى» 
كه ازعمرآن بيش ازسه ماه مى گذرد، از آنجا 
آغاز شد كه او همه اعتقادش بر اين است كه 
بچه ها بايد كودكــى كنند، بازى، خنديدن و 
درس خواندن در آرامش، حداقل حقوق يك 

كودك محسوب مى شود . 
او مى گويد: در خانواده اى متولد و بزرگ شدم 
كــه پدر و مــادرم هر دو بــه كار خير علاقه 

داشتند.
مادرم فرهنگى بود و من با رها ديده بودم كه 
با خانــواده و همكارانش براى رفع احتياجات 
مالــى دانش آموزان تــلاش مى كند و كمك 
ازدوســتان واطرافيان مى گيرد يا پدرم همان 
ميزان كمكى را كه از دستش بر مى آمد دريغ 

نمى كرد.
 او مى افزايد: از زمانى كه اســتقلال مالى پيدا 
كردم سعى داشتم به اندازه توانم كيف مدرسه 
خريــدارى كنم و به مدارســى مى رفتم،  كه 
مى دانستم دانش آموزان آن ها وضعيت مالى 

خيلى مناسبى ندارند. 
 وى از گســترش كمك ها توسط اعضاى اين 
كانــال برايم مى گويد: امــروز گروه «كمپين 
مهربانــى» بــا 246 نفرعضو، دانــش آموزان       

بى بضاعت را حمايت مى كنند.
ابتــدا كانال با عضويت، دوســتان و نزديكان 
شروع شــد و بعد كم كم تعداد اعضا افزايش 

يافت.
 وى درادامه توضيح مى دهد: قصدمان براين 
بود كــه در ابتداى امر كيف و مجموعه كامل 
نوشــت افزار خريدارى شود، امابر خلاف باور 
من كمك هايى كه شــد خيلى بيش از انتظار 
بود و به كمك اعضاى همين گروه بسته كامل 
تحصيلى را آمــاده و در اختيار دانش آموزان 

نيازمند گذاشتيم.
 وى تصريح مى كند: تا كنون 255 ست كامل 
كيف و نوشــت افزار آماده و اهدا شده است، 
برنامــه صبحانه براى دانش آمــوزان و تهيه 

بخارى و كامپيوتر و تخته و ماژيك وايت برد 
را هم  گاهى در برنامه ها يمان داريم . هدف ما 
رسيدگى به دانش آموزان است اما برنامه غذا 
هم براى كارتن خواب ها به جهت سردى هوا 

يكى از اولويت هاى بعدى ماست.
مدير كمپين مهربانى خاطرنشــان مى كند: 
مســاعدت گروهى، باعث شد در كنار نوشت 
افــزار ما  بتوانيم پوشــاك و...  نيز خريدارى 
كنيــم و در اختيــار دانش آمــوزان نيازمند 

قراردهيم.
وى در پاســخ به اين پرســش كه با توجه به 
تعدد كانال هــا و گروه ها چگونه مردم به اين 
كانال ها جهت كمك مى توانند اعتماد كنند، 
مى گويد: كســانى هم بودند كه خيلى اعتماد 
نكرده بودند و برايشــان شُبهه وجود داشت 
كه ســعى كرديم آن ها را برطرف كنيم. واريز 
به حساب مهربانى وعكس فاكتورهاى خريد 
لوازم خريدارى شــده، رسيد مدرسه اى كه به 
دانش آموزانش كمك شــده، لــوازم در حال 
توزيــع و ... را براى اطلاع تمام اعضا در گروه 

مى گذارم.
از او در مــورد ادامــه و چگونگــى همراهى 
اعضا مى پرســم كه مى گويد: وقتى حركت با 
اســتقبال در تلگرام روبه رو مى شود، تصميم 
به استمرار كار گرفتم؛ به اين شكل، اعضايى 

كه تمايل به همراهى داشتند ماهيانه مبلغ10 
هزار تومان را كه شايد خيلى چشمگير نباشد 
به حســاب كمپين مهربانى واريز مى كنند و 
بقيه كارها را از خريد گرفته تا توزيع را خودم 

انجام مى دهم. 
بيضايى تأكيد مى كنــد: البته هركدام ازاعضا 
كه تمايل به همكارى و كمك در بخش هاى 
اجرايى داشته باشند، از خريد گرفته تا بسته 
بندى و توزيع، مى توانند، حضورداشته باشند 
وكمك كنند. ما فقط كالا و توليدات ايرانى را 
مى خريم و به دنبال توليد كنندگانى هستيم 
كه كيف و كفش و پوشاك، محصول خودشان 
است، از اين جهت نيز كمكى به اقتصاد داخلى 

و توليد ايرانى مى شود.
او هدف از كمك به دانش آموزان را بسيار مهم 
مى داند و مى افزايد: البته كمك مالى نبايد ما 
را از هدف هاى تربيتــى باز دارد. اين موضوع 
خيلى مهم است كه بچه ها نبايد متوقع كمك 
بار بيايند و هميشــه منتظر اين باشــند كه 
كسى كمك شان كند. ما با اين هدف پا پيش 
گذاشته ايم وحتى در برنامه هايمان به مدارس 
كه مى رويم، بچه هاى تيزهوش و با استعداد را 
شناسايى كنيم، زيرا به اعتقاد من آن ها نبايد 

به خاطر نياز مالى از تحصيل محروم بمانند.
وى تصريــح مى كند: بايد برايشــان انرژى و 

وقت بيشــترى بگذاريم. مشــكلات فقط به 
كمبودهاى معيشتى ختم نمى شود و بيشتر 

بچه ها دچار فقر فرهنگى هم هستند.
محمد بيضايى با اشاره به اينكه مدت زيادى 
از راه انــدازى كمپيــن  مهربانــى در فضاى 
مجازى نمى گذرد، اظهار مــى دارد: اما وجود 
اين كانال ها نشان مى دهد مى توان از فضاهاى 

مجازى به درستى  بهره برد. 
 وى در خاتمه اذعان مى دارد: همه داشــته ما 
براى ارتباط با مهربانى اين است و اين پست 
را براى همه كسانى كه بخواهند با ما مرتبط 
باشند و عملكرد مارا ببينند ، موجود است و 
خوشحاليم از اينكه به جمع مهربانان بپيوندند.

كانال گروه كمپين مهربانى مشهد:
https://telegram.me/mehrabani_

camp_mshd
اينستاگرام:

https : / /www .instagram .com /
/mehrbani_c

اخـــبار2

 تبريك علما و امامان جمعه اهل سنت به 
مناسبت پيروزى جبهه مقاومت در حلب

قدس: جمعى از علما و امامان جمعه اهل ســنت خراســان 
در پى پيروزى جبهه مقاومت در حلب با ارســال نمابرهاى 
جداگانــه اى اين پيروزى را به رهبر معظــم انقلاب، آزادگان 
جهان و مردم سوريه تبريك گفتند. در پيام مولوى رمضانى 
امام جمعه نيل شــهر آمده است: ما نمازگزاران و اهالى نيل 
شهر و حومه از آزادى افتخارآميز شهر اقتصادى حلب كه كمر 
دشمنان را شكست و موجب تقويت و تثبيت ارتش و دولت 
سوريه شد تا عمليات هاى پيروزمندانه خود را عليه گروه هاى 

تروريستى ادامه دهند، بسيار خوشحال شديم.
وى ادامــه داده اســت: مراتب خشــم و انزجار خــود را از 
حركت هاى تروريستى تكفيرى اعلام مى داريم و براى نابودى 
آن ها دعا مى كنيم كه خداوند شرشان را به خودشان برگرداند.
امام جمعه بخش پايين جام تربت جام نيز در بيانيه خود آورده 
است: ضمن تبريك اين پيروزى به آزادگان جهان و مقام معظم 
رهبري، آزادى شــهر حلب در سوريه در واقع شكست بزرگ 
مستكبران و پيروزى بزرگ جبهه مقاومت بويژه ايران اسلامى 
است. براى عده اى ثابت شد كه اگر خدا عنايت كند و وحدت 
داشته باشيم و در برابر دشمن زانو نزنيم و از فرمايشات مقام 
معظم رهبري پيروى كنيم و يد واحد باشيم، شكست نخواهيم 
خورد و پيروزى از آن ماست، البته دشمن هم مكر و حيله و 
نقشه خودش را دارد. بايد دين خدا را حمايت كرد و از بصريت 
و هوشيارى در برابر دشمنان برخوردار بود و يكصدا و متحد 
شد تا مبتلا به گرفتارى و دردسر نشد. همچنين ائمه جمعه 
شيعه و سنى شهرستان خواف، اداره تبليغات اسلامى، شوراى 
هماهنگى تبليغات اسلامى، حوزه علميه اصناف خواف، حوزه 
علميه امام جعفرصادق(ع)، حوزه علميه دارالقرآن نشتيفان، 
حوزه علميه دارالعلوم اسلامى خليل آباد و مدير حوزه علميه 
خلفاى راشدين با پيام هاى جداگانه پيروزى جبهه مقاومت در 

مقابل تروريست ها و تكفيرى ها را تبريك گفته اند.  

 10 مستند سردار شهيد   
عليرضا عاصمى، رونمايى شد

ايرنا: 10 مستند سردار شهيد عليرضا عاصمى روز يكشنبه 
طى مراسمى با حضور فرزند و خواهر اين سردار بسيجى در 
مشهد رونمايى شد. مدير كل بنياد حفظ آثار و نشر ارزش هاى 
دفاع مقدس به خبرنگاران گفت: اين مســتندها شامل چهار 
مستند با نام معبرى به آســمان، دو برنامه با نام پروانه هاى 
سوخته، دو برنامه با عنوان يادواره بيستمين سالگرد همراه با 

مستندهاى سردار بسيجى و نيمه پنهان ماه مى باشند.
سردار سرتيپ دوم پاســدار اكبر نجاتى افزود: يادواره شهيد 
عاصمى نيز روز چهارشنبه 15 دى ماه در مشهد و 16 دى ماه 

در زادگاه اين شهيد شهرستان كاشمر برگزار مى شود.
خواهر شهيد عاصمى نيز در اين نشست گفت: فدا شدن در راه 

دين نياز به شالوده محكم مذهبى خانوادگى دارد.
مريم عاصمى افزود: شهيد عاصمى هميشه ديگران را بر خود 
ترجيح مى داد و مدام سخن حضرت امام حسين(ع) را يادآور 

مى شد كه دين نبايد لق لقه زبان باشد. 
همرزم شهيد عاصمى هم در اين نشست گفت: اخلاق، اخلاص، 

ايمان، علم و عملگرايى شهيد عليرضا عاصمى زبانزد بود.
دكتر سيد سعيد موسوى افزود: شهيد عاصمى هميشه سعى 
داشت روش هاى مبتكرانه داشته باشد و نبوغ خاصى نيز در 

اختراعات رزمى داشت.

 14 درصد از طلاق ها در يك سال 
نخست زندگى اتفاق مى افتد

هنگامــه طاهرى: معاون سياســى، امنيتــى و اجتماعى 
استاندارى خراسان رضوى بر تهيه بانك اطلاعات و تهيه آمار 

حوزه آسيب هاى اجتماعى تأكيد كرد.
سيد جواد حسينى در ششــمين جلسه كارگروه تخصصى 
بانوان و خانواده گفت: ما به بانك آنلاين اطلاعات آسيب هاى 
اجتماعــى و همچنين بانك اطلاعــات طرح هاى مربوط به 

كنترل آسيب هاى اجتماعى در كشور نياز داريم.
وى اظهار داشــت: ما براى ارتقا و بهبود وضعيت خانواده در 
كاهش و كنترل آســيب هاى اجتماعى ســرمايه ساختارى 
نداريم. وى تصريح كرد: تمام فعاليت هاى مربوط به كنترل و 
كاهش آسيب هاى اجتماعى فقط بايد در قالب اين طرح انجام 
شود.وى با اشــاره به ابلاغ سياست هاى 16 گانه مقام معظم 
رهبرى در حوزه خانواده و زنان بيان داشت: لازم است با حضور 
رئيسان كميته هاى ششگانه، زيرمجموعه كارگروه تخصصى 
خانواده و بانوان استان، نشستى برگزار شود تا به اين ترتيب 
سرمايه ساختارى در عرصه تحقق و اجراى سياست هاى مورد 

نظر رهبر معظم انقلاب تعيين شود.
حسينى همچنين اظهار داشت: اجراى اين طرح موجب شد 
ميزان سازش قطعى در بين زوج هاى متقاضى از 5/5 درصد 

در سال گذشته به 17 درصد در سال جارى افزايش يابد.
وى افزود: نيمى از طلاق ها در پنج سال نخست زندگى و 14 
درصد طلاق ها نيز در طول يك سال نخست زندگى مشترك 
رخ مى دهند كه نشــانگر اهميت و ضرورت ارايه آموزش ها و 

مهارت هاى لازم در اين زمينه به زوج هاست.

در مراسم افتتاح مدرسه خيرساز مرحوم بابايى 
عنوان شد

  آرزوى پدر برآورده شد

حســين پورحسين: ســرمايه گذارى خيرين در آموزش 
و پرورش، فرهنگ انفاق و كمــك به همنوعان را در جامعه 
ترويج مى كند. مديركل آموزش و پرورش در مراسم افتتاحيه 
دبيرستان خيرساز حاج ماشااالله بابايى در روستاى كريم آباد 
حاشــيه شهر مشهد با اشاره به اين مطلب اعلام كرد: ركورد 
افتتاح هر 19 روز يك پروژه در منطقه بزرگ آموزش و پرورش 

تبادكان به دست آمد.
عليرضا كاظمى با بيان اينكه شاهد انفاق ارزشمندى در منطقه 
مستعد، اما كم برخوردار در حاشيه شهر مشهد هستيم، افزود: 
به همت خانواده اى نيك انديش خدمت بزرگى براى تعليم و 
تربيت دانش آموزان حاشــيه شهر مشهد به انجام رسيد و با 
حضور خيرين و ســرمايه گذاري در كار خير فضاى مطلوبى 

براى دانش آموزان فراهم شد.
مدير آموزش و پرورش تبادكان هم گفت: دبيرستان خيرساز 
بابايى در زمينى به مساحت 3 هزار مترمربع و زيربناى هزار 
مترمربع با تعداد 12 كلاس درس با هزينه 15 ميليارد ريال 

توسط خانواده بابايى احداث شده است.
على ابرى اول افزود: خيرين نه تنها در ساخت وساز بلكه در 
زمينه دارو، لباس، نوشت افزار و سفرهاى سياحتى و زيارتى 
بذرافشــانى كرده و با اهداى ملك و زمين يارى رسان حوزه 
تعليم و تربيت نسل آينده كشورند. وى با اعلام اينكه در طى 
1000 روز 50 هزار مترمربع زمين به ارزش 300 ميليارد ريال 
از طرف خيرين با هميارى اداره كل نوسازى و تجهيز مدارس 
اختصاص داده شده است، افزود: در طى اين مدت 30 مدرسه 
در منطقه تبادكان تجهيز و بخارى ها از گازســوز به سيستم 
شوفاژ ارتقا پيدا كرده اند كه در اين زمينه 10 ميليارد ريال از 

طرف اداره نوسازى هزينه شده است.
حميد بابايى آخرين فرزند پسر شادروان بابايى در حاشيه اين 
مراسم به خبرنگار قدس گفت: مرحوم پدر در روستاى كريم 
آباد متولد شد و از كودكى در آرزوى تحصيل علم و دانش در 
روستاى محل زادگاهش بود، اما امكانات كريم آباد در حد و 
اندازه اى نبود كه در آن زمان اين آرزو برآورده شود و هميشه 
در زمان حيات دنبال آن بود كه مركزى آموزشى براى تعليم و 

تربيت فرزندان روستاى كريم آباد احداث كند.
وى با اشــاره به اينكه پدر در زمان حيــات در كارهاى خير 
پيشقدم بوده است، گفت: ايجاد اشتغال براى بيش از هزاران 
نيروى انسانى در كار كشــاورزى و توليد با احداث مجموعه 
كارخانه جات خوشاب خراسان و مؤسسات كشاورزى فرصت 
خوبى را براى كارآفرينى به دســت پدر فراهم كرد و ما امروز 
افتخار اين را داريم كه آرزوى پدر را با احداث دبيرستان حاج 

ماشااالله بابايى در زادگاهش به بهره بردارى رسانيده ايم.
سعيد بابايى كوچك ترين فرزند خانواده بابايى نيز در حالى 
باعث  گفت:  قدس  خبرنگار  به  داشت  چشم  در  اشك  كه 
خوشحالى و خرسندى ماست كه امروز آرزوى پدر برآورده 
شد و اين مدرسه را به فرزندان روستاى كريم آباد هديه كرده 
و اميدواريم كه بتوانيم با توفيق الهى راهى را كه پدر براى ما 

ترسيم كرده است، در كار خير ادامه دهيم. 

 آثار گرافيكى حماسه 10 دى
مشهد اكران مى شود

قدس: رئيــس اداره تبليغات ســازمان فرهنگى تفريحى 
شــهردارى مشــهد از رونمايى آثار منتخب گرافيست هاى 

مشهدى به مناسبت حماسه 10دى ماه سال 57، خبر داد.
حجت فقيه با اشاره به اقدام هاى ويژه براى بزرگداشت حماسه 
10دى ماه سال 57 در مشهد، گفت: به منظور تبليغات فرهنگى 
شهرى براى بزرگداشت اين حماسه در 60 بيلبورد فرهنگى آثار 
گرافيكى اكران خواهد شد. وى با بيان اينكه طرح هاى گرافيكى 
اين تبليغات در قالب برگزارى كارگاه گرافيك توليد شده است؛ 
افزود: براى تهيه اين طرح ها از 20 گرافيست مطرح دعوت به 

عمل آمده و كارگاهى براى آنان برگزار شد.
فقيه ادامه داد: همچنين 15 پوستر برگزيده مرتبط با حماسه 10 

دى سال 57 مشهد در اين كارگاه توليد و منتشر خواهد شد. 

رئيس انجمن بسيج هنرمندان استان در 
گفت و گو با قدس:

 زمينه اعزام گروه هاى نمايش  
خراسان رضوى به خارج فراهم شد

هنرمندان  بسيج  انجمن  هاديان: 
خراســان رضوى و گروه هاى فعال 
نمايشــى براى اعزام به كشورهاى 
ديگــر حمايت مى شــوند. رئيس 
انجمن نمايش بســيج هنرمندان 
خراسان رضوى با اعلام اين مطلب 
افزود: در راســتاى تبــادل هنر و 
فرهنگ امــكان اعزام گروه ها براى 

اجرا در برخى كشورها ميسرشده است .
على روحى خاطرنشان كرد: انجمن نمايش بسيج هنرمندان 
از گروه هاى نمايشى استان خواست آمادگى مكتوب خود را 
به دبيرخانه انجمن اعلام كنند. وى تصريح كرد: در خواست 
كنندگان، سه نسخه مكتوب از آثار پيشنهادى خود را در لوح 
فشرده به همراه يك نسخه از نمايشنامه و خلاصه اى از متن 

به زبان هاى فارسى و انگليسى را به اين انجمن ارسال كنند.
وى مهلت ارســال آثار را 20 دى ماه سال جارى اعلام كرد و 
اذعان داشت: انجمن نمايش بسيج هنرمندان خراسان رضوى 
ازميان آثار ارسالى باتوجه به موازين و اهداف مقدس جمهورى 
اسلامى ودرجهت حمايت از هنرمندان عرصه نمايش اين اقدام 

را انجام مى دهد.
روحى بيان داشت: ترويج مضامين و گونه هاى نمايش ملى، 
مذهبى و تبادل گروه با هنرمندان ديگر كشــورها براساس 
معرفــى هيأت بازبين و گزينش انجام مى شــود و ســپس 
گروه هــاى منتخب براى اجرا در خارج كشــورمعرفى واعزام 

مى شوند.

��ر

اميرحسين معينى   حسام زيرك هنرمند مشهدى 
متولد 1365 و داراى مدرك كارشناسى ارشد گرافيك از 
دانشكده هنرومعمارى تهران است. وى تدريس درمقاطع 
متوسطه تا دانشگاه را تجربه كرده و علاقه وى به رنگ 
درهنراز خصوصيات بارزعمرهنرى اوســت. وى درمورد 
نقاشــى كودك و همين طور تأثيــر درمانى هنر روى 
كودكان اســتثنايى نيز تحقيق داشته است. اين نگاه او 
به محيط اطراف، انگيزه  اين مصاحبه شد. لطفاً بخوانيد:
  موضوع پايان نامه كارشناســى ارشــد شما 
«بررسى قابليت و توانمندى هاى رنگ در نشانه هاى 
تجارى با رويكرد گرافيك آوانگارد» بوده است، چه 

شد كه اين موضوع را انتخاب كرديد؟
در مقاطعى كه دروس تخصصى گرافيك را مى گذراندم 
يكى از اصلى ترين مباحث مورد علاقه ام طراحى حروف 
و نشــانه تجارى بود كه در دوره كارشناســى ارشد كه 
مجدد رشته ارتباط تصويرى را انتخاب كردم به واسطه 
محدوديت درتعداد منابع و تحقيق هاى معتبر در رابطه با 
طراحى حروف و نشانه هاى تجارى به اين موضوع روى 
آوردم وعنوان گرافيك آوانگارد در اينجا به معنى به روز 
بودن و پيشــرو بودن در امــور طراحى گرافيك معنى 

مى شود. 
 باتوجه به اينكه يكى ازواحدهاى تدريس شما 
كاربرد هنرهاى تجســمى در آموزش و پرورش 
استثنايى بوده است، كاربرد اين هنر را دركودكان 

استثنايى چگونه مى بينيد؟
هيچ شخصى نمى تواند بگويد هنردرامرى ناتوان است يا تأثيرگذار نيست. دراين مورد 
نيزكاربرد هنرهاى تجســمى درمواردى كه كودك اســتثنايى به واسطه عدم تناسب 
جسمى نســبت به هم نوع خود گاه دچار واكنش هاى خارج از كنترل مى شود هنردر 
اينجا نقشــى درمانى دارد و گاه براى شناخت دنياى درونى كودك، معلم و در مواقعى 
روانكاو احتياج به شناخت اين هنر دارد تا به واسطه كدهاى حيرت انگيزى كه هنر از 
دنياى درون آن ها به ما نشــان مى دهد در راستاى آرامش روحى اين عزيزان گام هاى 

مثبتى بردارند.
 شما نيز در ميان روش هاى نقاشى به آبرنگ بيشتر علاقه داريد، مزيت اين 

روش بر ديگر روش ها چيست؟
نقاشــى با آب و رنگ كارســاده اى نيست. اســم آن را آب ورنگ مى گذارم چون اول و 
اولويت آب است و بعد رنگ، زيرا ميزان زيادى ازاين تكنيك را آب تشكيل مى دهد. اين 
نقاشى تا ميزان زيادى با روحيات آدمى درگيراست و يكى از ظريف ترين و لطيف ترين 
تكنيك هاى نقاشى است. مهم ترين خاصيت آبرنگ نسبت به ديگر تكنيك ها اين است 
كه تحت هيچ شرايط مانند آن را نمى توانيد خلق كنيد چون متعلق به لحظه اى خاص 
است. براى من نقاشى با آبرنگ بيشتر از هر چيز اين مهم است كه بايد حقيقت خودت 

باشى و از همه چيز رها شده باشى.

  تفاوت گذشــته وحال هنرجويان را چگونه 
مى بينيد؟

امروزه مسايلى كه بايد منافع هنرجويان و آموزش آن ها 
باشد تبديل به دغدغه هاى تأمين امكانات و شرايط اوليه 
يك مجموعه آموزشى شده است. درگذشته هنرجويان 
امكانات امروزرا نداشتند اما انگيزه هاى قوى وخلاق آن ها 
خيره كننده بود، اما اكنون با وجود اين همه امكانات آن 
انگيزه ها و خلاقيت هاى سابق را درهنرجويان نمى بينيم. 
علتش شايد اين است كه هنررا به چشم منبعى براى 
درآمد تلقى مى كنند و التذاذ هنرى ديگرمعناى چندانى 
ندارد، از طرفى هــم در زمان تغيير كتاب ها و پايه هاى 

آموزشى هستيم كه شرايط را دشوارتركرده است.
  به نظرشــما چرا هنرجويان اين رشــته چه 
درهنرســتان ويا دانشــگاه انگيزه كافى براى 

فعاليت هاى هنرى ندارند؟
زمانى كه درس هنردرآموزش و پرورش كمترين ساعت 
را دارد و از همان اول درس ســاده اى معرفى شده است، 
انتظار بيشترازاين نيست؛ در مقاطع دبستان مى بينيم كه 
معلمان درس هنر، كارشناس هنرى نيستند و درس هنر 
فقط براى تكميل ساعت آموزشى معلمان درنظرگرفته 
مى شود. جالب اينجاســت كه مى گويند درس ساده اى 
اســت و دوســتش داريم. درصورتى كه اگر اين واحد را 
دنبال كنيد تصور كلمه ســاده بسيار دشوار خواهد بود 
تا زمانى كه نظام آموزشــى جديد جايگاهش محكم و 

كارشناسى بودنش اثبات نشود و تغييرات بنيادى صورت نگيرد. 
  به اعتقاد شــما هنر چه تحولى در زندگى آدمى ايجاد مى كند و چگونه 

مى توان هنر را وارد زندگى مردم كرد؟
در زندگى صنعتــى امروزكه همه چيز حالتى خنثى و مجــازى دارد، هنر را انتخاب 
مى كنيم بلكه قســمتى از اين روزمرگى ها زيبا شود، ادبيات را انتخاب مى كنيم بلكه 
قسمتى از اين زندگى شبيه همين شعر ها  شود. من اعتقاد دارم هنر در زندگى مردم 
وجود دارد وجاى خالى ندارد كه آن را وارد كنيم فقط به ثمر ننشسته كه آن هم تحت 
هيچ شرايط نمى توان با اجبار وارد زندگى مردم كرد. با برگزارى نمايشگاه هاى هنرى و 
اهميت دادن به آن و فعاليت نگارخانه هاى سطح شهر و با هنرهاى عمومى مثل نقاشى 

ديوارى و اجراى هنر در انظار مردم مى توان آن ها را علاقه مند كرد.
  به نظرشــما براى بهبود وضعيت هنردرمشهد چه راهكارهايى مى توان 

پيشنهاد كرد؟
واقعيــت اين اســت كه هر زمان جوياى احوال دوســتان هم رشــته ام يا اســتادان                   
بوده ام، همگى اين عزيزان به صورت انفرادى مشغول فعاليت هاى هنريشان هستند البته 
دليلشان هم قابل تأمل است «آنها ميدان مى خواهند» بنده بر اين باور هستم كه بهبود 
وضعيت هنر در مشهد زمانى تحقق مى يابد كه مديران وعاملان اتفاق هاى هنرى مشهد، 

استادان هنر سرشناس همين مشهد مقدس عزيزمان  باشند .

گفت و گوبا حسام زيرك ،هنرمند مشهدى 

هنر، روزمرگى ها را زيبا مى كند

خبر

بازگشت غرور آفرين قهرمانان جهانى 
هنرهاى رزمى به نيشابور

نيشابور/ خبرنگار قدس  ورزشكاران غرور آفرين نيشابورى 
در جشنواره جهانى هنرهاى رزمى در كشور آذربايجان 5 مقام 

برتر جهان را از آن خود كردند.
رئيس اداره ورزش و جوانان نيشابور اظهار داشت: در اين دوره 
از مسابقات كه در 9 رشته و با شركت 1200 ورزشكار از سراسر 
جهان و به مدت 5 روز در شــهر باكو برگزار شد، ورزشكاران 

نيشابورى توانستند مقام هاى شايسته اى را كسب كنند.
رضا ترشــيزيان افزود: در اين مسابقات حميد خانى ورزشكار 
غرور آفرين نيشابورى و داور منتخب تيم ملى توانست عنوان 
داور برتر و همچنين قهرمان طلايى اين جشــنواره در رشته 

هنرهاى فردى و دفاع شخصى را كسب كند.
وى خاطرنشان كرد: ورزشكاران غرور آفرين نيشابورى زهرا سارى 
مقام دوم جهان در رشته كيك بوكسينگ، سيد بهنام حسينى 
مقام سوم جهان در رشته كيك بوكسينگ، حسين مجدى مقام 
دوم وزن 75- در رشته ام ام اى (mma) و سيد مجيد اماميان 

مقام سوم جهان را در رشته فرم انفرادى كسب كردند.

رئيس اداره ورزش و جوانان نيشابور تصريح كرد: طى مراسمى 
با استقبال مردم ورزش دوست از اين قهرمانان در فرهنگسراى 

وكيلى نيشابور تجليل شد.
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رئيس اداره ورزش و جوانان نيشابور تصريح كرد: طى مراسمى 

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
@quds95 :كانال تلگرام

قدس: ثبت ماهانه 1385 طلاق در خراسان رضوى
نيش و نوش: اگه زوج هاى استان يه كم همت كنن و 10تا طلاق 

در ماه بيشتر بگيرن، تعداد طلاق ها با عدد سال ست ميشه!
قدس: به صــدا درآمــدن زنــگ مشــهد2017 در مدارس 

خراسان رضوى
نيش و نوش: تنها كارى كه واســه مشهد2017 تا الآن درست 

انجام شده، همين زنگ مدارس بوده!
قدس: برگزارى مسابقه نجات تخم مرغ در زبرخان

نيش و نوش: چون با توجه به شرايط اقتصادى فعلى، تخم مرغ 
قوت اصلى بيشتر هموطنانمونه!

قدس: مرگ 127مرد به ازاى هر 100زن در خراسان رضوى
نيش و نوش: اون 27مردى كه بيشتر از زن ها مردن، خانوماشون 

گواهينامه رانندگى داشتن!
قدس: بهره بردارى از نخستين شعبه مركز توسعه سلامت بانوان 

در مشهد
نيش و نوش: بايد منتظر عمليات انتحارى آقايان مشهدى براى 

نابودى اين مركز باشيم!
قدس: يك كشته و دو مجروح در پى واژگونى پرايد در سبزوار

نيش و نوش: بايد از اون دونفر تست دوپينگ بگيرن تا معلوم شه 
چرا تو پرايد بودن و زنده موندن!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

«بررسى قابليت و توانمندى هاى رنگ در نشانه هاى 
تجارى با رويكرد گرافيك آوانگارد» بوده است، چه 

در مقاطعى كه دروس تخصصى گرافيك را مى گذراندم 
يكى از اصلى ترين مباحث مورد علاقه ام طراحى حروف 
و نشــانه تجارى بود كه در دوره كارشناســى ارشد كه 
مجدد رشته ارتباط تصويرى را انتخاب كردم به واسطه 
محدوديت درتعداد منابع و تحقيق هاى معتبر در رابطه با محدوديت درتعداد منابع و تحقيق هاى معتبر در رابطه با 
طراحى حروف و نشانه هاى تجارى به اين موضوع روى 
آوردم وعنوان گرافيك آوانگارد در اينجا به معنى به روز 
بودن و پيشــرو بودن در امــور طراحى گرافيك معنى 

باتوجه به اينكه يكى ازواحدهاى تدريس شما 
كاربرد هنرهاى تجســمى در آموزش و پرورش 
استثنايى بوده است، كاربرد اين هنر را دركودكان 

كارشناسى بودنش اثبات نشود و تغييرات بنيادى صورت نگيرد. 

محدوديت درتعداد منابع و تحقيق هاى معتبر در رابطه با 

  حسام زيرك هنرمند مشهدى 
 و داراى مدرك كارشناسى ارشد گرافيك از 
دانشكده هنرومعمارى تهران است. وى تدريس درمقاطع 
متوسطه تا دانشگاه را تجربه كرده و علاقه وى به رنگ 
درهنراز خصوصيات بارزعمرهنرى اوســت. وى درمورد 
نقاشــى كودك و همين طور تأثيــر درمانى هنر روى 
كودكان اســتثنايى نيز تحقيق داشته است. اين نگاه او 

موضوع پايان نامه كارشناســى ارشــد شما 
«بررسى قابليت و توانمندى هاى رنگ در نشانه هاى 
موضوع پايان نامه كارشناســى ارشــد شما 
«بررسى قابليت و توانمندى هاى رنگ در نشانه هاى 

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.



پروين محمدى  آســتان قدس رضوى با 
نگاه ويژه اى كه به نيازمنــدان دارد و با توجه 
به امكانات موجــود مى تواند قطب حمايت از 
پيوند اعضا نه تنها در خراسان و مشهد، بلكه 

در سراسر كشور باشد.
وزير اسبق بهداشــت، درمان و علوم پزشكى 
با اعلام ايــن مطلب گفت: نيازمندترين افراد، 
بيماران پيوندى هســتند كه از عهده درمان، 
داروها و مراقبت هاى بعد از پيوند برنمى آيند و 
بيمه ها هم به دليل مشكلات فراوانى كه دارند، 

اين بيماران را تحت پوشش قرار نمى دهند.
دكتر ايرج فاضل، پايه گذار پيوند اعضا و رئيس 
و مؤســس جامعه جنرال ايران در گفت و گو با 
خبرنگار ما افــزود: همان طور كه افراد زيادى 
از نقاط مختلف ايران و جهان براى زيارت حرم 
منور حضرت رضا(ع) به مشهد مى آيند، چقدر 
خوب اســت كه اگر نياز به پيوند عضو دارند، 
براى درمان هم بتوانند پناهى داشــته باشند 
و در حريم رضوى ســلامت خود را به دست 
آورند، زيرا توليت محترم آستان قدس رضوى 
توجه خاصى به مسايل مرتبط با سلامت زائران 
حضــرت رضا(ع) دارنــد و چنانچه در جريان 
مشكلات بيماران پيوندى قرار گيرند، مساعدت 

لازم را در اين زمينه خواهند داشت.
وى يادآور شــد: تيم هاى كارآزموده دانشگاه 
علوم پزشــكى مشــهد و مركز پيوند اعضاى 
منتصريه نيز كه با مشــاركت آســتان قدس 
رضوى به بهره بردارى رســيده تاكنون صدها 
پيوند موفق كليه، كبد، قلب و... انجام داده اند 
و حتى بتازگى چند بيمار در كشور افغانستان 
نيز توسط تيم پيوند مشهد، پيوند كليه شده اند.

  بنياد زكات
وى به همكارى بنياد زكات در كشــور پاكستان 
براى ايجاد مراكز پيوند اشاره كرد و اظهار داشت: 
از ســال ها قبل در پاكستان با بودجه بنياد زكات 
«مركز پيوند» راه اندازى شــده و اكنون بيشترين 
مراكز پيوند اعضا در اين كشــور وجود دارد كه 
پيونــد اعضا انجام مى دهــد، در حالى كه اگر ما 
هم در كشورمان چنين بودجه اى داشته باشيم، 
با توان بالاى علمى و متخصصان و جراحانى كه 
داريم، مى توانيم بيماران زيادى را از مرگ نجات 
داده و زندگى دوباره به آن ها ببخشيم، اما متأسفانه 
با اينكه كمك به اين بيماران كار خداپسندانه و 
انسان دوستانه اى است و بسيار مشكل گشاست، 

ما از چنين بودجه اى محروم هستيم.

   صدور علم پيوند
دكتر فاضل به پيوند كليه در كشور افغانستان 
توســط تيم پيوند دانشــگاه علوم پزشــكى 
مشهد اشــاره كرد و افزود: بهترين راه كمك 
به همســايگانمان اين است كه به جاى آنكه 
بيماران آن ها را بپذيريم و با مســايل جانبى 

متعــدد روبه رو شــويم، 
جراحــان و متخصصــان 
خارجــى را آموزش داده و 
براى پيونــد آماده كنيم تا 
بتوانند در كشور خودشان 
بــراى بيمارانشــان پيوند 

انجام دهند.
وى گفت: در واقع با صدور 

علم پيونــد مى توانيــم گام 
مؤثــرى در ارتقاى ســلامت 
بيماران سراسر جهان برداريم 
كه خوشــبختانه اين كار در 
افغانستان با موفقيت انجام شد 
و افزون بر چند پيوند كليه در 
كشور همسايه، تيم پيوند اين 
آموزش هاى  تحت  نيز  كشور 
لازم توسط تيم پيوند دانشگاه 

مشهد قرار گرفتند.

  فروش كليه نقطه ضعف 
پيوند

رئيس جامعه جنرال ايران در ادامه به فروش 
كليه و مشــكلات موجود در زمينه پيوند در 
كشورمان اشاره كرد و اظهار داشت: مهم ترين 
مســأله اى كه در پيوند داريــم، دهنده هاى 
زنده عضو هســتند كه تنهــا در مورد كليه 
انجام مى شــود و متأسفانه به همين دليل به 
عنوان فروش كليه، شــاهد آگهى هاى متعدد 
و درخواســت مبالغ زيادى هستيم كه افرادى 
در قبال دريافــت اين وجوه يك كليه خود را 
مى فروشند و با توجه به اينكه اين نوع تبادل 

عضو در دنيا پذيرفته نشده 
و طبــق اســتاندارد هاى 
جهانى برخــلاف موازين 
اخلاق انســانى و پزشكى 
است، با اينكه سير پيوند 
در كشــور ما درخشــان 
بوده، ولى اين موضوع يك 
نقطه ضعف پيوند در ايران 
به شمار مى آيد و در مجامع 
علمى جهان بارها اين موضوع 

تذكر داده شده است.
وى با اشاره به ديدگاه شرعى در 
اين خصوص اضافه كرد: پيوند 
از عضو زنده از نظر شرعى هم 
طبق فتــاوى رايگان اســت و 
حضرت امام(ره) نيز فروش عضو 
را در اسلام جايز نمى دانستند، 
بنابراين فروش كليه هم اشكال 
شرعى و هم اشكال اخلاقى دارد 
و تنهــا راه جايگزينى اين گونه 
اهداى عضو، اســتفاده هر چه 
بيشتر از اعضاى قربانيان مرگ مغزى است كه در 
صورت موافقت خانواده هايشان نه تنها اين مشكل 
تا حد زيادى حل مى شود، بلكه فرهنگ انسانيت 

و كمك به همنوع نيز در كشور تقويت مى شود.

 ارتقاى فرهنگ اهداى عضو از   
مرگ مغزى

بنيانگذار پيوند اعضا در ايران در پاسخ به اينكه 
چه راهكارى براى رفع اين مشكل وجود دارد، 
گفت: بهترين راه اين اســت كه مسأله اهداى 

عضو را براى مردم بيشتر تشريح كنيم و آن ها 
را متقاعد ســازيم كه اگر عزيزى را از دســت 
داديم، بهتر اســت به جاى آنكه ظرف دو سه 
روز همه اعضاى گرانبهاى بدنش متلاشى شود 
و از بين برود، آن ها را به چند نفر كه بين مرگ 
و زندگى هستند، اهدا كنيم و زندگى آن ها را 
نجات دهيم و مطمئن باشيم اعضاى عزيزمان 
با طراوت و شاداب و زنده در بدن چند انسان 

ديگر به زندگى خود ادامه مى دهند.
وى ســير پيوند اعضا را در كشــورمان بسيار 
رضايــت بخش توصيــف كرد و گفــت: در 
حال حاضر تأمين هزينه هــاى پيوند يكى از 
نگرانى هاى ماســت، زيــرا در تمام دنيا پيوند 
يك عمل پرهزينه و گران است و پزشكانى كه 
اين كار را انجام مى دهند، عاشقانى هستند كه 
ســاعت ها وقت صرف مى كنند تا زندگى يك 
بيمار پيوندى را نجات دهند، در حالى كه تأمين 
هزينه هاى پيوند به سختى صورت مى گيرد و 
همين موضوع باعث مى شود پزشكان جوان ما 

رغبتى به گرايش اين تخصص نداشته باشند.

 چه بايد كرد؟
وزير اســبق بهداشت تقويت بيمه ها را راهكار 
مؤثرى براى رفع اين مشكل چه براى بيماران 
و چه جامعه پزشــكى دانست و اظهار داشت: 
بيمه ها هم مشكلات زيادى دارند كه نمى توانند 
هزينه هاى پيوند را بپردازند، زيرا سرانه ها بسيار 
ناكافى است و آنچه را كه دولت تعهد مى كند 
بپردازد، معمولاً به صورت قرض باقى مى ماند، 
از اين رو بيمه ها بايد مورد حمايت قرار بگيرند 

و دولت آن ها را تقويت كند.

روی �ط حاد�
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وزير اسبق بهداشت در گفت و گو با قدس:

علم پيوند اعضا را صادر كنيم

 اعلام آخرين وضعيت راه اندازى     
«اتاق مبادلات سهام» پديده شانديز

قدس: معاون هماهنگى اموراقتصادى وتوســعه منطقه اى 
وزارت كشور، آخرين وضعيت راه اندازى اتاق مبادلات سهام 

شركت پديده شانديز را اعلام كرد.
بابك دين پرســت گفت: پس ازمعرفى ســه نفــر از فعالان 
بازارسرمايه از سوى شركت پديده شانديز براى تشكيل كميته 
ســه نفره، راه اندازى اتاق مبادلات سهام آن شركت و تأييد 
عضويت آنان توسط ســازمان بورس واوراق بهادار، جلسات 
كارشناسى مربوطه با حضوراعضاى كميته،نمايندگان شركت 

پديده و مسؤولان سازمان بورس و اوراق بهادار تشكيل شد.
وى افزود: از آخرين نتايج مهم حاصله مى توان به «تأييد نرم 
افــزار معاملاتى» و تعيين برنامه زمانبندى مشــخصى براى 
«اســتقرار كامل نرم افزاروســخت افزار»، «تهيه بيانيه شفاف 
ســازى گروه،مبتنى برفرمت اســتاندارد اميدنامه پذيرش 
شركت ها» و «اصلاح و نهايى كردن دستورالعمل نحوه انجام 

معاملات» اشاره كرد.
وى اضافه كرد كه طبق آخرين تصميمات متخذه، مقرر شده 
است دستورالعمل نحوه انجام معاملات سهام حداكثرتا تاريخ 
پنجم ديماه نهايى و پس از تأييد هيأت سه نفره به سازمان 

بورس و اوراق بهادار ارايه شود.
وى افزود: براســاس مصوبات وتوافقات انجام يافته، مقرر شد 
مديران شركت پديده شانديز حداكثر ظرف 10 روز، نسبت 
به تهيه بيانيه شفاف سازى گروه، مبتنى بر فرمت استاندارد 
اميدنامه پذيرش شركت ها اقدام وآن را به كميته سه نفره ارايه 
كنند. كميته سه نفره نيز در اسرع وقت نسبت به اصلاح، ارايه 

نقطه نظرها و تصويب آن اقدام خواهد كرد.
دين پرســت گفت: با توجه به تأييد نرم افزار معاملاتى مورد 
نياز براى راه اندازى اتاق معاملات سهام شركت پديده شانديز، 
مقرر شد پس از استقراركامل نرم افزار و سخت افزار مورد نياز، 
گــزارش مميزى جهت تطبيق عملكردى نرم افزار با پروپزال 

تهيه و ارايه شود.
معــاون هماهنگى اموراقتصادى و توســعه منطقه اى وزارت 
كشور گفت: شركت پديده شانديز موظف شده است؛حداكثرتا 
بيســتم دى ماه، تمامى اقدام هاى لازم را براى استقراركامل 
نرم افزار و سخت افزار اتاق مبادلات انجام دهد تا امكان مميزى 

فراهم شود.
دين پرســت افزود: فرآيند مميزى حداكثر طى پنج روز وتا 
تاريخ 25 آذرماه انجام و ســپس تا پنج روز بعد از آن، يعنى 
در نهايت تا سى ام دى ماه، فرآيند اصلاح و نهايى كردن نرم 

افزار انجام خواهد شد.

 درخشش عكاسان خراسانى   
در جشنواره عكس آساهى ژاپن

احمد فياض: ســه هنرمند عكاس خراســانى عضو انجمن 
عكاسان استان؛ با درخشش در آخرين دوره جشنواره عكس 
آساهى ژاپن(2016)؛ مدال طلاى اين جشنواره را از آن خود 
كردند. قدير وقارى شــورجه؛ عكاس پيشكســوت و باسابقه 
مشــهدى در اين دوره توانست هشــتمين طلاى خود را در 
آســاهى ژاپن به دست آورد. على سامعى؛ عكاس نيشابورى 
و مهدى عقيقى؛ عكاس قوچانى ساكن مشهد نيز دو هنرمند 
جوان خراسانى هستند كه توانستند مدال طلاى اين جشنواره 
را از آن خود نمايند. در آخرين دوره اين جشنواره در مجموع، 
12 هزار قطعه عكس از عكاســان سراسر دنيا مورد بررسى 
قرار گرفت كه هيأت داوران مطابق ادوار گذشته 130 قطعه 
عكس، شــامل 80 عكس از عكاسان بين المللى و 50 عكس 
از عكاســان ژاپنى را براى حضور در نمايشگاه برگزيدند. 14 
عكاس ايرانى هم توانستند به مرحله نهايى راه پيدا نمايند كه 
سه نفر آن ها خراسانى هستند. اين جشنواره يكى از باسابقه 
ترين رقابت هاى عكاســى در قاره آســيا محسوب مى شود 
و مؤسســه انتشاراتى آساهى شــيمبون با همكارى اتحاديه 
انجمن هاى عكاســى ژاپــن اين رويداد را هدايــت و برگزار 
مى كند. عكس هاى برگزيده و منتخب طى ســال 2017 در 
بوستان هاى شهرهاى ژاپن در معرض ديد شهروندان ژاپنى و 

گردشگران اين كشور قرار داده مى شود.

مدير كل راه آهن شرق كشورخبر داد
 پيگيرى مقدمات 2 خطه كردن مسير 

جندق، تربت حيدريه، كاشمر
محمد ابراهيم باى: همزمان با هفته حمل و نقل، همايش 
راهكارهاى ســرمايه گذارى در توسعه حمل و نقل ريلى در 
منطقه سنگان با حضور مديران استانى و مسؤولان راه آهن 
جمهورى اسلامى ايران، صاحبان صنايع و معادن، كارخانه ها 
و شركت هاى حمل و نقل ريلى در محل فرماندارى شهرستان 

خواف برگزار شد.
معاون فرماندار خواف در اين همايش با اشاره به دستاورد هاى 
راه آهن شرق كشور در منطقه، حمل و نقل پويا و كارآمد را 

يكى از شاخص هاى مهم توسعه يافتگى بيان كرد.
يوسفى ادامه داد: نقش مؤثر زيرساخت هاى ريلى بخصوص 
در پدافند غيرعامل و در زمان بروز بحران بســيار مثمر ثمر 

خواهد بود.
يوسفى در ادامه با بيان ظرفيت هاى بالقوه در منطقه، توسعه 
حمل و نقل ريلى را يكى از اولويت هاى بخش سنگان برشمرد 
و افزود: انتظــار مى رود در آينده اى نه چندان دور شــاهد 
توسعه و افزايش پروژه هاى سرمايه گذارى و همكارى بيش 
از پيش سرمايه گذاران اين بخش در راستاى توسعه منطقه         

باشيم.
اقبالى، مدير كل راه آهن شرق كشورنيز در ادامه با بيان تحقق 
چشم انداز 27 ميليون تن حمل بار در آينده خاطر نشان كرد: 
پيگيرى زيرســاخت هاى ريلى اعم از دو خطه كردن مسير 
جندق، تربت حيدريه و كاشمر توسط ايستگاه هاى محصور در 

جهت رشد و افزايش بارگيرى در دست اقدام است.

 دستگيري متهم به قتل جوان 19 ساله

نيشــابور/ خبرنگار قدس: فرمانده انتظامي شهرســتان 
نيشابور از دستگيري متهم به قتل جوان 19 ساله در كمتر از 

سه ساعت پس از وقوع قتل خبر داد.
وى گفــت: خبر نزاع و درگيري بــا چاقو بين چند جوان در 
يكي از روستاهاي باغشن بخش مركزي شهرستان نيشابور به 
مركــز 110 اعلام و مأموران كلانتري 12 جمهوري به محل 

اعزام شدند.
ســرهنگ اكبر آقابيگــي  افزود: با حضور مأمــوران در محل 
مشــخص شد دو جوان 19 ساله بر اثر اين نزاع مجروح شدند 
كه يكي از آنان به نام علي رضا پس از انتقال به بيمارســتان 
حكيم شــهر نيشــابور، به رغم تلاش تيم پزشكي فوت كرده            

است.
وى خاطرنشــان كرد: با تأييد خبر قتل، بازپرس ويِژه قتل در 
محل حاضر شــد و دستورهاى لازم را صادر كرد كه كارآگاهان 
دايره مبارزه با جرايم جنايي پليس آگاهي به همراه مأموران دايره 

تجسس كلانتري تحقيقات فني و پليسى خود را آغاز كردند.
آقابيگي يادآورشد: در بررسي هاي بعدي پليس مشخص شد 
اين نزاع بر اثر اختلاف هاى قبلي رخ داده كه ضارب به نام علي 
كه وي هم متأســفانه 19 سال سن بيشتر ندارد، پس از اين 

حادثه از محل متواري شده است .
وى عنوان كرد:با شناسايي هويت افراد شركت كننده در نزاع، 
همه آنان دســتگير شدند و متهم به قتل نيز ظرف كمتر از 
سه ساعت در حالي كه در داخل زمين هاي كشاورزي روستا 
مخفي شده بود، دســتگير و  به پليس آگاهي انتقال يافت 
ومتهم در مواجهه با ادله و مستندات لب به اعتراف گشود و به 

قتل پس از مشاجره لفظي با چاقو اعتراف كرد.
سرهنگ آقابيگي تأكيد كرد: با اعترافات متهم به قتل، صحنه 
قتل به دســتور مقام قضايي بازســازي و با قرار صادره روانه 

زندان شد.

 كشف 400 ميليون ريال كالاي قاچاق 
در نيشابور

نيشابور/ خبرنگار قدس: پليس شهرســتان نيشابور در 
بازرسي از ســه باب مغازه بيش از 400 ميليون ريال كالاي 

قاچاق كشف كرد.
فرمانده انتظامي شهرســتان نيشــابور اظهاركرد: با كسب 
خبري مبني بر نگهداري برنج قاچاق در يك مغازه در محور 
نيشابور به مشــهد، تيمي از دايره مبارزه با قاچاق كالا و ارز 
پليس آگاهي اين فرماندهي موضوع را در دســتور كار خود                

قرار دادند. 
ســرهنگ اكبر آقابيگي  افزود: مأموران پليس آگاهي پس از 
بررسي صحت موضوع با هماهنگي مقام قضايي در بازرسي 
از مغازه مقدار يك تن و 440 كيلو گرم برنج قاچاق به ارزش 

تقريبي 140 ميليون ريال كشف كردند. 
وي خاطر نشان كرد: مأموران پليس آگاهي در همين راستا 
در بازرسي از مغازه تعمير گاه موتورسيكلت، تعداد دو دستگاه 
موتورســيكلت كراس قاچاق به ارزش تقريبي 160 ميليون 
ريال و همچنين در بازرسي از يك مغازه خوار و بار فروشي در 
خيابان امام تعداد 1087 باكس سيگار قاچاق به ارزش تقريبي 

109 ميليون و 480 هزار ريال كشف كردند. 
فرمانده انتظامي شهرستان نيشابور تصريح كرد: افراد متخلف 
به مقام قضايي معرفي و درمجموع 409 ميليون و 480 هزار 

ريال كالاي قاچاق در  شهرستان نيشابور كشف شد.

هادى زهرايى  دو روز پيش روزنامه قدس در 
خبرى به نقل از فرماندار قوچان از تفاهم مدير عامل 
آساك دوچرخ براى واگذارى كارخانه خبر داد كه در 
اين خصوص مديركل دفتر هماهنگى امور اقتصادى 
و بين الملل استاندارى خراسان رضوى در گفت وگو 

با قدس در خصوص جزئيات اين خبر توضيح داد.
على رســوليان گفت: سرمايه گذار جديد در بازديد 
از كارخانه آســاك دوچرخ، قيمت پيشنهادى 42 
ميليارد تومان با كســر تمام بدهى هاى كارخانه را 
به ما ارايه كرد كه ما نيز اين پيشــنهاد را به مدير 
كارخانه اعلام كرديم كه وى كتبى به ما اعلام كرد، 

اين واحد صنعتى را به اين مبلغ واگذار نمى كنم.
وى افزود: مدير كارخانه آساك دوچرخ از مسؤولان 

استان خواسته است تا حسابى مشترك با خريدار در يكى از بانك ها باز شود و خريدار 
مبلغ يك ميليارد تومان را به اين حســاب مشــترك واريز كند تا مدير آساك دوچرخ 

قوچان مطمئن شود كه خريدار توان مالى دارد.
وى ادامه داد: اين موضوع را با خريدار مطرح و ايشــان به طور شــفاهى پيشنهاد مدير 
آساك دوچرخ را پذيرفت و قرار است بعد از بازگشايى اين حساب مشترك، اين كارخانه 
به قيمت كارشناسى به سرمايه گذار جديد واگذار شود كه منتظر اعلام كتبى فروشنده 

و خريدار براى ادامه روند واگذارى كارخانه آساك دوچرخ قوچان هستيم.

مديركل دفتر هماهنگى امور اقتصادى و بين الملل 
استاندارى خراسان رضوى ادامه داد: نمى توانيم به 
طور قطعى بگوييم كه آيا واگذارى كارخانه آســاك 
دوچرخ قوچان انجام مى شــود يا نــه، اما ما پيگير 
ايــن موضوع براى تعيين تكليف اين واحد صنعتى 

هستيم.
اين در حالى اســت كه موضــوع بدهى كارخانه به 
كارگران در كميسيون كار و كارگرى استان مطرح 
شــده و راهكارهايى براى پرداخت بدهى اين واحد 
صنعتى به كارگران در حال پيگيرى است. روزنامه 
قدس چنــد گزارش با عنوان وام هــاى كلان براى 
هيچ كه توسط مدير اين واحد صنعتى دريافت شده 
است، چاپ كرده است، اما در حال حاضر چيزى كه 
مشــخص است، بلاتكليفى كارگران كارخانه آساك دوچرخ قوچان است كه ماه هاست 

حقوقى دريافت نكرده اند و تنها كسانى هستند كه در اين ماجرا متضرر شده اند.
و اما نكته قابل توجه اين است كه رئيس دادگسترى قوچان از بيش از 20 پرونده توقيف 
اموال خبر داده اســت كه طلبكاران بابت بدهى خود از كارخانه، در حال توقيف اموال 
كارخانه آســاك دوچرخ هستند و تصميم جدى و سريع مسؤولان استان در خصوص 
آينده اين كارخانه ضرورى اســت و اگر اين روند طولانى شــود، شايد ديگر چيزى از 

كارخانه آساك دوچرخ قوچان باقى نماند.

 دو روز پيش روزنامه قدس در 
خبرى به نقل از فرماندار قوچان از تفاهم مدير عامل 
آساك دوچرخ براى واگذارى كارخانه خبر داد كه در 
اين خصوص مديركل دفتر هماهنگى امور اقتصادى 
و بين الملل استاندارى خراسان رضوى در گفت وگو 

على رســوليان گفت: سرمايه گذار جديد در بازديد 

ميليارد تومان با كســر تمام بدهى هاى كارخانه را 
به ما ارايه كرد كه ما نيز اين پيشــنهاد را به مدير 
كارخانه اعلام كرديم كه وى كتبى به ما اعلام كرد، 

وى افزود: مدير كارخانه آساك دوچرخ از مسؤولان 

حيات آساك دوچرخ قوچان درگرو تصميم مسؤولان استان

گفت و گو

هشدار عضو شوراى اسلامى استان نسبت به 
آمار مهاجرت روستاييان

4024 روستاى خراسان رضوى 
خالى از سكنه شده است

مهناز خجسته نيا  عضو شوراى اسلامى استان خراسان 
رضوى نســبت به آمار نگران كننده مهاجرت روستاييان به 

شهرها هشدار داد.
نماينده شــوراى اسلامى شهرستان ســبزوار در گفت وگو با 
خبرنگار ما گفت: در حال حاضر از هفت هزار و 359 روســتا 
در خراســان رضوى، چهار هزار و 24 روستاى استان خالى از 

سكنه شده است.
درقدمى با بيان اينكه هم اكنون دو هزار و 524 روستاى استان 
نيز زير 20 خانوار جمعيت دارند، افزود: سهم خراسان رضوى 
در مهاجرت روســتاييان به شهرها نسبت به ساير استان هاى 

كشور بسيار بالاست.
وى با تأكيد بر ضرورت انجام اقدام هاى پيشگيرانه در جلوگيرى 
از استمرار اين روند اظهار داشت: تنها وقتى وضعيت كشاورزى 
مطلوب و درآمد، مسكن، بهداشت و ساير خدمات در روستاها 

قابل قبول باشد، مهاجرت معكوس اتفاق مى افتد.  
اين عضو شــوراى اسلامى استان با انتقاد از نگاه مركز گرايانه 
كشور، چه در حوزه برنامه ريزى و چه در بخش توزيع اعتبارات 
و درآمدها گفت: نگاه بخشى گرايانه دستگاه هاى اجرايى بويژه 
تعديل پروانه ها نيز باعث شــده تــا در كنار تصميمات غلط، 
اعتبارات اندك و به نوعى از هم گســيختگى گاه متعارض در 

تأمين زير ساخت هاى اداره روستا ها به وجود آيد.
وى راهكار اساسى و اصلى برون رفت روستاها از اين وضعيت 
را اصــلاح نظام تصميم گيــرى توزيع اعتبارات و تشــكيل 
مديريت واحد براى روستاها عنوان كرد و افزود: نبايد اجازه داد 
خانوارهاى روستايى به دليل مشكلات، عطاى زندگى در روستا 

را به لقايش ببخشند.
به گفته اين عضو شــوراى اسلامى اســتان، اينكه امروزه با 
كنتورهاى هوشــمند از درون دفتر مدير عامل مى توانند چاه 
كشــاورزى يك روســتايى را خاموش كنند، افتخار نيست، 
بلكه بايد آموزش و فرهنگ ســازى جايگزين اعمال فشار بر 

روستاييان شود.
درقدمى با بيان اينكه تأمين نشــدن زيرســاخت ها و جبران 
مشكلات ناشى از خشكسالى، اقتصاد روستا را به خطر انداخته 
است، گفت: اين در حالى است كه خريد تضمينى محصولات 

كشاورزى بدرستى انجام نمى شود.

وى با اشــاره به چالشــى شــدن طرح هادى روستاها افزود: 
متأسفانه در حال حاضر سهم دهيارى ها كه متولى ساماندهى 
برخى امور در روستا هستند، از ماده 38 قانون ماليات برارزش 

افزوده نصيب شهرها مى شود.
به گفته وى، تا زمانى كه اين مشــكلات در روستا باقى است، 
نمى توان توقعى براى توقف مهاجرت روستاييان به شهر داشت.
درقدمى اظهار داشت: تناقض و تضاد در بيان و عملكرد مديران 
دســتگاه هاى اجرايى سبب شــده تنها اهالى روستا هميشه 

متضرر باشند.

پيوند از عضو زنده 
از نظر شرعى هم 

طبق فتاوى رايگان 
است و حضرت 

امام(ره) نيز فروش 
عضو را در اسلام 

جايز نمى دانستند 

بــرش
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نرخ طلا و سكه
قيمت در سطح شهر

(تومان)

113/900
1/160/000

1/125/000

607/000
322/000

4060

هر گرم طلاى 18 عيار

سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم

نيم سكه

ربع سكه
دلار

متعــدد روبه رو شــويم، 
جراحــان و متخصصــان 
خارجــى را آموزش داده و 
براى پيونــد آماده كنيم تا 
بتوانند در كشور خودشان 
بــراى بيمارانشــان پيوند 

سلام �شاور

  ابراز محبت حد و اندازه دارد
با سلام، 6 ســال پيش ازدواج كردم و فرد با محبتى 
هستم و محبت كردنم نســبت به همسرم بى دريغ 
اســت، ولى در قبال اين همه خوبى و محبت، محبت 
خاصى از طرف همســرم دريافــت نمى كنم و گمان 
مى كنم اكنون محبت هاى من به صورت وظيفه قلمداد 
مى شود. لطفاً راهنمايى بفرماييد آيا محبت بى دريغ من 

نسبت به همسرم درست است يا نه؟ ممنونم.
زهره نخعى، كارشناس ارشد روان شناسى

با سلام، بعضى افراد بيش از حد ابراز مهر مى كنند، بخصوص 
در مقابل همسر يا فرزندانشان، ولى با اين وجود به همان اندازه 
محبت دريافت نمى كنند و گاهى حتى همســر يا فرزندان، 

طلبكار محبت مى شوند.
 بــراى هر چيزى بايد قدر و اندازه اى قايل شــد، حتى ابراز 
محبت. احتمالاً شما جزو افرادى هستيد كه تصور مى كنيد 
محبت بى دريغ باعث تحكيم زندگيتان مى شــود، ولى بايد 
توجه داشته باشيد كه در يك رابطه سالم، هر چيزى دوطرفه 
است و اگر يكى از زوج ها بيش از حد ابراز محبت كند، طرف 
ديگر بعــد از مدتى به گرفتن محبت بــدون ابراز آن عادت 

مى كند. 
توصيه مى كنم براى داشتن يك زندگى سالم، تعادل در همه 
امور را حفظ كنيد و براى دوســت داشته شدن هر كارى كه 
سلامت روان شما را به خطر مى اندازد، انجام ندهيد و محبت 

را به موقع و درست خرج كنيد.
خوانندگان گرامى! شما مى توانيد پرسش هاى خود را از مشاور 
روزنامه به ســامانه 300072305 پيامك كنيد. پرسش هاى 

شما پس از بررسى توسط مشاور پاسخ داده خواهد شد.



استاندار خراسان رضوي خواستار شد

حذف خارجى ها از بازار 3 هزار ميلياردى سوغات مشهد
فاطمه معتمــدى  دبير كارگــروه ملى 
زيارت با اشــاره به شرايط بين المللى حاكم 
بر حوزه جهان اسلام و ظهور و بروز گروه هاى 
افراطى،تكفيرى و داعش اظهار داشــت: اين 
گروه ها چهره اى خشن،بى رحم و پر از كشتار 
از اسلام را در جهان امروز به نمايش گذاشته 
است و در ســطح داخلى كشورهاى اسلامى 
نيز درگير اختلاف ها، فرقــه گرايى و تكفير 
هســتند، بنابراين بايد در اين شــرايط براى 
احياى ارزش هاى دين مبين اسلام با استفاده  

از ظرفيت هايى مانند زيارت اقدام كرد.
رشيديان در كميته كارشناسى كارگروه ملى 
زيارت عضويت نمايندگان تام الاختيار اعضاى 
كارگروه ملى از جمله معاونت اجرايى رئيس 
جمهور، وزيران فرهنگ و ارشــاد اســلامى، 
كشور و راه و شهرسازى، بانك مركزى، آستان 
قدس رضوى  و رئيس سازمان برنامه و بودجه 
كشور برگزار شد، افزود: عنصر زيارت مى تواند 
تلطيف كننده جهان اسلام در سطح داخلى و 

بين المللى باشد.

 كاركردى جهادى در حل  مشكلات فرهنگى
اســتاندار خراسان رضوى با اشــاره به اينكه 
عنصر زيارت مى تواند كاركردى جهادى را در 
حل  مســايل و مشكلات فرهنگى و مبتلابه 
كشور و جامعه  داشته باشد، تصريح كرد: بايد 
از عنصر زيارت حمايت وتقويت شود و نسبت 

به رفع نواقص و گسترش  نقاط 
قوت آن اقدام كرد.

رشيديان با بيان اينكه  عنصر 
زيــارت  در حوزه هايى مانند 
از  اقتصــادى  و  اجتماعــى 
جمله اشــتغال و رفع بيكارى 
و سياســى نيز كاركــرد دارد، 
يادآور شد: طبق برآوردها كف 

بازار سوغات در مشهد با توجه به آمار بالاى 
زائران حدود سه هزار ميليارد تومان است كه 
اقتصاد خراسان رضوى و كشور مى تواند از اين 
فرصت بسيار مناسب استفاده كند، بنابراين 
نبايد اين بازار ميلياردى به كشورهاى خارجى 

واگذار شود.
وى بــا بيان اينكه بايد از ديپلماســى زيارت 
نيز بهره برد،گفت: با توجه به اينكه مشــهد 
در سال 2017 پايتخت معنوى جهان اسلام 
معرفى شده، بايد از اين ظرفيت در بخش هاى 
مختلف براى ارتباط با كشورهاى جهان اسلام 

و رفع ذهنيت هاى منفى كه سعى دارد شيعه 
را مقابل اهل ســنت قرار دهــد، براى ايجاد 
روابط روشــنگرانه و اتحاد بين كشــورهاى 

اسلامى استفاده كرد.
وى ادامه داد: در اين راستا مى توان با استفاده 
از ظرفيت هاى قابل توجه آستان قدس رضوى 
و وجود بــارگاه منور رضوى در 
ايجــاد ظرفيت  براى  مشــهد 
گفتمانى بين فرق اماميه، زمينه 
گفت وگو بين مذاهب مختلف 

را فراهم ساخت.
وى در بخــش ديگــرى يادآور 
شد: اگر به توسعه زيرساخت ها 
بــراى ارايه خدمات بــه زائران 
توجه نشــود و اين بخش گسترش نيابد، با 
توجه به پيش بينى جــذب 40 ميليون زائر 
تا افق چشم انداز براى خدمات رسانى به اين 
شــمار زائر با يك بحران مواجه خواهيم شد. 
بنابراين بايد بتوان نســبت به ظرفيت سازى 
با هدف اســتفاده از ظرفيت هاى بالقوه بين 
دســتگاهى اعم از دولتى و بخش عمومى و 

خصوصى  در اين حوزه اقدام كرد.
اســتاندار خراسان رضوى با بيان اينكه ايجاد 
فرهنگ زيارت به صورت جمعى مورد تأكيد 
اســت، گفت: به دنبال آن هستيم كه زمينه 

حضور گروهى زائران كشــورهاى خارجى را 
بــراى زيارت امام رضــا(ع) فراهم كنيم و به 
همين منظور وزارت امورخارجه بايد در بحث 
ارايه ويزاى گروهى تخفيفاتى را لحاظ كند تا 

اين مهم محقق شود.

 همراهى سازمان برنامه و 
بودجه در بحث زيارت

وى در بخــش ديگرخاطــر 
نشان كرد: همراهى سازمان 
برنامــه و بودجه كشــور در 
بحث زيــارت بويژه در برنامه 

ششم توسعه ضرورى است.
معــاون توســعه علمــى و 
فرهنگــى ســازمان برنامه و 
بوجه كشور نيز با بيان اينكه 
بايد در موضوع زيارت  بر روى 
جنبه هاى فرهنگ ســازى و 
ارتقاى بينش و ظرفيت ها در 
راســتاى اهداف كلى نظام و 

انقلاب بهره گرفت،اظهار داشت: لازم است از 
ظرفيت مراكز مذهبى بويژه وجود بارگاه منور 
رضوى براى ارتقاى ظرفيت هاى فرهنگى كار 

شود.
واعظ مهدوى با اشاره به آسيب هاى اجتماعى 

در جامعه از جمله در حوزه خانواده افزود:بايد 
بتــوان از ظرفيت زيارت در رفع مشــكلات 
اقتصــادى و آســيب هاى اجتماعى از جمله 
طلاق از طريق آموزش مهارت آموزى و سبك 

زندگى اسلامى استفاده كرد.
يونــس عالى پــور، معاون 
زائران  امــور  هماهنگــى 
اظهار  نيــز  قم  اســتاندار 
زيارت  موضوع  داشــت:در 
بايــد مجلس نيــز همراه 
دولــت پــاى كار باشــد 
از  اســتفاده  و چگونگــى 
مورد  بايد  ظرفيت مجلس 
توجه كميته كارشناســى 

كارگروه ملى باشد.
امور  هماهنگــى  معــاون 
خراسان  اســتاندار  زائران 
رضوى نيز با اشاره به طرح 
مهر درخشان آستان قدس 
رضــوى كه ويــژه زيارت 
اولى هاست، اظهار داشت: در قالب اين طرح 
از مرداد تا كنون حدود 25 هزار زيارت اولى 
از سراسر كشور به زيارت حرم رضوى مشرف 
شدند كه اين اقدام آستان قدس رضوى قابل 

تحسين است.

در شهر4

رضا مهدوى   حاشيه نشــيني معضلي اســت ساخته انســان ها كه با بي برنامگي، 
بي عدالتي و بى توجهى به كرامت انســاني ايجاد شــده و هركدام از نهادهاي حاكميتي 
و برنامه ريز، بخشي از بار ايجاد آن را به دوش مي كشند، اما در عمل هركدام ديگري را 
در ايجاد آن مقصر مي دانند. بحران حاشيه نشينى اگر با نگرشي درست به آن نگريسته 
شود و از نگاه تهديد به نگاه فرصت مبدل شود، ايجاد اشتغال و افزايش ميانگين درآمد 
در مبدأهاي مهاجرت و كنترل نرخ رو به تزايد مسكن شهري مي تواند از نتايج آن باشد.

عضو كميسيون اجتماعى مجلس در اين باره مى گويد: حاشيه نشينى كه يكى از چالش هاى 
اصلى در مسير رشد وتوسعه پايدار است، به دلايلى چون تداوم رشد جمعيت شهرى، تداوم 
رشد سكونتگاه هاى غير رسمى ومهاجرت به دامان بى مهر وبى عطوفت شهر تحميل مى شود. 
دكتر رضا شــيران خراسانى درباره رشد حاشيه نشينى در شهر مشهد به خبرنگار ما 
مى افزايد: نگاه تمركز گراى سيســتم دولتى، مردمى و افزايش بيشتر امكانات مادى 
و اقتصادى مسؤولان و ســرمايه داران به شهرمشهد باعث افزايش حاشيه نشينى در 
اين شــهر شده است. از طرفى مشــهد به عنوان يك كلانشهر معضلات مشابه همه 
كلانشــهرها را دارد كه در اين ميان به دليل حضور ميليون ها زائر داخلى و خارجى، 

مسايل و معضلات اين گروه نيز به مجموع معضلات اين كلانشهر افزوده شده است.
نماينده مردم مشهد در مجلس شوراى اسلامى با بيان اين مطلب كه پيشگيرى بهتر 
از درمان است، تصريح مى كند: ابتدا بايد راه ورود تازه واردان به حاشيه شهر مشهد را 
از طريق توجه ويژه به مناطق روستايى و محروم و راه حل هاى نظارتى مانند مسدود 

كردن دامنه ارتفاعات، حريم رودخانه ها و زمين هاى وسيع بلا صاحب گرفت.
  حاشيه نشينى بيمارى ساختارى

رئيس كميســيون اجتماعى مجلس نهم نيز دراين باره مى گويد: حاشيه نشينى يك 
بيمارى است كه نشان دهنده سالم نبودن ساختارهاى حقوقى، اقتصادى و اجتماعى 
است، بنابراين براى مقابله با رشد آن بايد مقابله كرد و سپس به اصلاح ساختارهاى 

داخلى آن پرداخت.
دكتــر عبدالرضا عزيزى در ادامه مى افزايــد: اختصاص اغلب امكانات رفاهى، مادى و 
اقتصادى به شهرهاى بزرگ همچون مشهد باعث رشد مهاجرت به اين كلانشهر شده 
است. از طرفى حاشيه نشينانى كه از حقوق شهروندى وحتى روستايى نيز بى بهره اند، 
در فقر و بى بضاعتى زندگى مى كنند كه رفاه و امكانات شــهرى را فقط در تلويزيون 

مى بينند، رفاهى كه خود را در چند قدمى آن مى يابند.
نماينده شــيروان با اشــاره به اين مطلــب كه بى توجهى به نيازهاى روســتاييان و 
مناطق محروم به طور طبيعى موجب ايجاد شــيب به سمت مهاجرت به شهرمشهد 
و ايجاد آســيب هاى اجتماعى مى شود، اما بايد با توســعه و توجه جدى به امكانات 
روســتايى از موج مهاجرت ها به اين شهر كاســت، تصريح مى كند: بخش اعظمى از 
معضــلات اجتماعى مانند كودكان فرارى، كــودكان و زنان كار، اعتياد، مواد مخدر و 
ساير آسيب هاى مربوط به آن با حاشيه نشينى در مشهد گره خورده و مشكلات اين 

كلانشهر را دو چندان كرده است.

  نبود ساختار مشخص براى نظارت بر حريم شهر
رئيس كميســيون حقوقى و فرهنگى اجتماعى شــوراى اســلامى شهرستان مشهد نيز 
مى گويد: متأسفانه رفع مشكل حاشيه نشينى در مشهد تنها به يك شعار تبديل شده و هيچ 
اقدام مؤثرى تاكنون براى رفع آن توســط مسؤولان و مديران انجام نشده است، در حالى 

كه مشكلات اين منطقه از شهر، شامل دغدغه هاى مردم محروم و كم برخوردار مى شود.
محمد فانى با بيان اين نكته كه بزرگ ترين چالش و عامل به وجود آمدن حاشيه شهر 
مشهد، نبود ساختار حقوقى مشخص ومدون براى نظارت بر حريم اين شهر از گذشته 
تا حال است، افزود: در حال حاضر بسيارى از روستاهاى اطراف حاشيه مشهد از حالت 
طبيعى روستا خارج شــده و به خوابگاهى تبديل شده اند، به طورى كه افراد در اين 
روستاها كشاورزى و دامپرورى را به دليل نبود حمايت و درآمد كافى، رها كرده و به 
اميد كســب زندگى و درآمد بهتر در طول روز به مشهد مراجعه مى كنند و از طرفى 

ثبت يك سوم از جمعيت شهر مشهد به صورت حاشيه  نشين ما را به اين امر مى رساند 
كه مشهد بيشترين جمعيت حاشيه  نشين كشور را دارد.   

نايب رئيس شوراى اسلامى شهرستان مشهد با بيان اين نكته كه هرچه حاشيه نشينى 
گرداگرد شهر بزرگ مشهد گسترده شود، زنگ خطر فقر هم صدايش بلندتر مى شود، 
اظهار داشــت: مبارزه با زمين خواران كه اقدام به خريد زمين مســتضعفان و فروش 
چند برابر آن مى كنند، از ديگر موضوعاتى است كه مسؤولان و متوليان بايد با انجام 
كامل وظايف خود با آن مقابله كنند. اگر مسؤولان بموقع و به هنگام به وظايف خود 
عمل مى كردند، اين حاشيه ها به وجود نمى آمدند، زيرا بيشتر فعاليت هاى آن ها در اين 
زمينه جنبه خودنمايى داشته است تا اثر بخشى. حاشيه نشينى در شهر مشهد را بايد 
جدى گرفت، زيرا اين نگرانى وجود دارد كه در آينده اى نه چندان دور، آســيب هاى 

اجتماعى مبتلا به آن كل جامعه را تحت تأثير خود قرار دهد.

نمايندگان مردم در گفت وگو با قدس تأكيد كردند

حل مشكل حاشيه نشينى مشهد فقط در حد شعار

با توجه به اينكه مشهد 
پايتخت معنوى جهان 

اسلام معرفى شده، 
بايد از اين ظرفيت در 

بخش هاى مختلف براى 
ارتباط با كشورهاى 

جهان اسلام 
استفاده كرد

بــرش

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
@quds95 :كانال تلگرام

س
قد

 -
ى 

ضاي
ى ر

 عل
مد

مح
س: 

عك
س

قد
يو 

رش
: آ

س
عك

رخ � رخ

��ت و �و

آب و �وا
  پيش بينى افزايش ابر و بارش 

پراكنده همراه با وزش باد
قدس: طبق نقشه ها و مدل هاى هواشناسى خراسان رضوى 
طى ساعات آينده با عبور امواج ناپايدار تراز ميانى جو همراه 
با تقويت جريان هاى گــرم و مرطوب جنوبى، افزايش دما، 
افزايــش ابرناكى و بارش هاى پراكنده همــراه با وزش باد 

پيش بينى مى شود.
براين اســاس از روز سه شــنبه ضمن تدوام ناپايدارى ها با 
گسترش سامانه ســرد و پرفشار، كاهش قابل ملاحظه دما 
رخ خواهد داد و بيشــتر بارش ها در نيمه شــمالى و غربى 
استان اتفاق خواهد افتاد. طبق اين نقشه ها براى امروز بيشتر 
نواحى خراسان رضوى آسمانى قسمتى تا نيمه ابرى، گاهى 
مه آلود با افزايش ابر و بارش پراكنده توام با وزش باد نسبتاً 

شديد پيش بينى شده است.
گفتنى است، كمينه و بيشــينه دماى مشهد هم امروز به 

ترتيب به سه و 17 درجه خواهد رسيد.

��ر
  مشهدى ها سومين روز آلوده دى ماه 

را سپرى مى كنند
مهناز خجســته نيا: در پى پايدارى غلظــت آلاينده ها، 
كيفيت هواى كلانشهر مشهد امروز هم در وضعيت هشدار 

قرار گرفت.
مدير اجرايى مركز پايش آلاينده هاى زيست محيطى مشهد 
در گفت وگــو با خبرنگار ما ضمن اعــلام اين خبر گفت: از 
ظهر روز گذشته روند افزايش غلظت آلاينده ها افزايش يافته 
كه اين امر موجب شده تا كيفيت هواى كلانشهر مشهد از 
وضعيت هشدار براى گروه هاى حساس به وضعيت هشدار 

براى همه گروه ها تبديل شود.
اسماعيلى با بيان اينكه عدد شــاخص آلايندگى در هواى 

مشهد صبح روز گذشته از 141به 150 در بعدازظهر رسيد، 
افزود: پيش بينى مى شــود اين عدد امروز از عدد 150 هم 

فراتر رود.
اين مقام مســؤول امروز را سومين روز از ابتداى دى ماه با 
وضعيت كيفيت هواى ناســالم اعلام كرد و اظهار داشت: از 
ابتداى ماه جارى تاكنون يــك روز در ميان كيفيت هواى 

كلانشهر مشهد در وضعيت ناسالم قرار داشته است.
وى با بيان اينكه اين وضعيت ناشى از تداوم روند ماندگارى 
حجم آلاينده ها در هواى مشهد است، افزود: روز گذشته از 
مجموع 20 ايستگاه سنجش در اين كلانشهر در 14 ايستگاه 

وضعيت آلوده ثبت شده است.
وى بــا توجه بــه وضعيت كيفيت هوا، از بيمــاران قلبى و 
تنفســى، كودكان، زنان باردار و ساير گروه هاى آسيب پذير 
خواســت تا حد امكان از منزل خارج نشوند يا از حضور در 
مناطق پر رفت و آمد و هسته مركزى شهر و مناطق آلوده 
خوددارى كرده و عموم مردم نيز از فعاليت هاى ورزشى در 

فضاى باز بپرهيزند. 

واكاوى قدس از دلايل بروز خبرى كه روز گذشته 
در شبكه هاى مجازى دست به دست شد

توقف عرضه بنزين سوپر در جايگاه هاى 
مشهد

مهناز خجسته نيا: توقف بى سروصداى بنزين سوپر در 
جايگاه هاى عرضه سوخت كلانشهر مشهد از سوژه هاى پر 
بازديدى بود كه روز گذشــته در شبكه هاى مجازى دست 

به دست شد.
به گزارش خبرنگار ما، در اين خبر آمده بود، به رغم آلودگى 
شديد هوا، عرضه بنزين سوپر در جايگاه هاى سوخت مشهد 
به دليل نبود اين ماده سوختى چند روزى متوقف شده است.
يك مقام آگاه در شــركت ملى پخــش فرآورده هاى نفتى 
منطقه خراســان رضوى در گفت وگو بــا خبرنگار ما براى 

توقــف بنزين ســوپر در جايگاه هاى عرضه ســوخت اين 
كلانشهر دلايل مختلفى را بيان كرد.

وى اوليــن دليــل را ارتقاى كيفيــت بنزين هاى معمولى 
برشــمرد و گفت: در حال حاضر روزانه دو ميليون و 200 

هزار ليتر بنزين در مشهد مصرف مى شود.
وى اختلاف قيمت بنزين معمولى با سوپر را دومين دليل اعلام 
كرد و اظهار داشــت: هر ليتر بنزين سوپر 200 تومان با بنزين 
معمولى اختلاف قيمت دارد كه همين نرخ باعث تمايل نداشتن 

دارندگان وسايل نقليه از مصرف بنزين سوپر شده است.
اين مقام مســؤول مقرون به صرفه نبودن عرضه بنزين سوپر 
براى جايگاه داران به دليل اســتقبال كم مصرف كنندگان را 
از اصلى ترين دلايل توقف عرضه بنزين ســوپر در جايگاه هاى 
عرضه سوخت كلانشهر مشهد ذكر كرد و گفت: در حال حاضر 
تنها دو جايگاه در مشهد متقاضى دريافت بنزين سوپر هستند.
به گفتــه وى، انباشــت طولانى بنزين ســوپر در مخازن 
جايگاه ها به دليل استقبال كم رانندگان باعث شده بود كه 
ميــزان هدررفت آن به دليل بخار براى جايگاه داران صرفه 

اقتصادى عرضه آن را نداشته باشد.
اين مقام مسؤول انتقاد از توقف عرضه بنزين سوپر به رغم 
آلودگى شــديد هواى مشهد را رد كرد و گفت: اين موضوع 

خيلى در بروز آلودگى هواى مشهد نقش نداشته است.

 در تمام دنيا خيابان هاى نزديك به مراكز مهم گردشگرى و 
تاريخى را به پياده راه تبديل مى كنند تا عابران در رفاه باشند، 
اما برعكس در مشــهد همه خيابان هاى منتهى به حرم را با 
نرده كشى محصور و تمام گذرگاه هاى عابر را مسدود كردند!
910...6158

  از راهنمايى و رانندگى و نيروى انتظامى شهرستان تربت 
جام خواهشــمنديم با موتورســيكلت هايى كه پلاك خود را 
مخدوش و براى مردم ايجاد مزاحمت مى كنند، برخورد كنند.
915...7841

 ما كارگران فضاى سبز شهرك مهرگان سه سال با پيمانكار 
قبلى كار كرديم، حالا كه پيمانكار جديد آمده، همه كارگران 
را بيكار كرده است. آيا شهردار نمى تواند قانونى را مثل وزارت 

بهداشت تصويب كند كه ارجحيت با كارگران قديم باشد.
915...2009

 ما كســبه بازار تمام اميدمان بعــد از خدا، به برنامه هاى 
دولت تدبير و اميد است؟ پس نااميدمان نكنيد.

939...4413
 پشت همه قبض هاى تلفن ثابت نوشته، تماس (رايگان)با 
سامانه 2000 . من تلفن ثابتم به علت بدهى قطع شده بود. 
قبل و بعد از تماس با سامانه 2000 جهت پرداخت بدهى، 
مانده اعتبار گرفتم كه در كمال تعجب ديدم كه هزينه كم 
شده است. به كجا رسيده ايم كه اين قدر با شعور مردم بازى 

مى كنيم؟
915...1443

 سخنگوى ســازمان ثبت احوال گفته، عذر خواهى مى كنم 
براى تأخير در صدور كارت ملى هوشــمند كه يك ماه طول 
مى كشد و ايشان اميدوار است كه اين زمان را كمتر كند. خوب 
بــرادر من، چرا در مورد چيزى كه نمى دانى صحبت مى كنى؟ 
من 95/3/11 براى كارت ملى هوشــمند ثبت نام كردم  و تا 

همين لحظه هنوز كارتم را نگرفتم، يعنى حدود پنج ماه.
915...1443

 خيلــى جالبه، قبــض آب آمده192000ريال كه از اين 
مبلغ106000ريــال آب بها و فاضلاب بهاســت و بقيه اش 
آبونمان، عوارض، ماليات وتبصره هاى قانونى و قانون بودجه 
و... اســت. يعنى تقريباً 45درصد به مبلغ اضافه مى شود. آيا 

اين انصافه كه اين قدر به مردم فشار اضافى تحميل كنند.
915...8609

  چرا ايستگاه راهور شهرك رجايى با موتورسواران متخلف 
منطقه برخورد نمى كند؟ 

91...4134
 لطفاً در طبرســى شــمالى 30كه راهنمايى و رانندگى 
يكطرفه كرده اســت يك مأمور بگذاريد تا از ترس جريمه 

كردن خلاف نكنند.
915...8742

يك مسؤول در گفت و گو با قدس عنوان كرد
  علمى سازى كشاورزى در 56 روستاى 

شهر مشهد
مهدى توحيدى: مسؤول سازمان بسيج جامعه مهندسين 
كشــاورزى و منابع طبيعى خراسان رضوى با بيان اينكه اين 
سازمان در راستاى اقتصاد مقاومتى و تحقق حماسه اقتصادى 
به  صورت تخصصى برنامه هاى مفصلى را آغاز كرده اســت، 
بر اســتفاده از دانش تخصصى اســتادان دانشگاه و نخبگان 
دانشــگاهى در مبارزه با تحريم ها و خلق حماســه اقتصادى 

تأكيد كرد.
محمد بســكابادى در گفت وگو با خبرنــگار ما تأكيد كرد: 
ســازمان بســيج جامعه مهندسين از ســال 92 با توجه به 
تأكيدات مقام معظم رهبرى در بحث اقتصاد مقاومتى و ورود 
بســيج به اين عرصه به سه سازمان تخصصى مستقل بسيج 
مهندسين عمران و معمارى، بسيج مهندسين صنعتى و بسيج 

مهندسين كشاورزى و منابع طبيعى تفكيك شد.
وى به شكاف عميق بين متخصصان كشاورزى با كشاورزان 
ســنتى اشاره كرد و اظهار داشــت: بسيج جامعه مهندسين 
كشاورزى و منابع طبيعى از ابتداى تأسيس، طرح ملى «بسيج 
همگام با كشاورز» را در راستاى علمى سازى كشاورزى و يا به 
عبارتى ورود علم به كشاورزى و آشناكردن كشاورزان با اين 

علم آغاز كرده است.
بسكابادى هدف از اجراى اين طرح را افزايش پايدار توليدات 
محصولات كشــاورزى از طريق ارتقاى آگاهى كشاورزان از 
دانش و فناورى هاى نوين با بهره گيرى از استادان، دانشجويان، 

مهندسان، كشاورزان و گروهاى جهادى بسيج دانست. 
مسؤول ســازمان بسيج جامعه مهندسين كشاورزى و منابع 
طبيعى خراســان رضوى ادامه داد: در اجــراى اين طرح با 
اســتفاده از توان مهندسان، استادان و دانشجويان بسيجى و 
تشــكيل كانون هاى ويژه در زمينه ارتقاى آگاهى و پايدارى 

توليد محصولات كشاورزى در استان اقدام مى شود.
وى در همين راستا به تشكيل كارگروه ها در پايگاه مقاومت روستا 
با سه ضلع كارشناس دانشگاهى، كشــاورز پيشرو و كشاورزان 
روســتا اشاره كرد و افزود: اين كارگروه در فصل زراعى در رابطه 
با كاشــت، داشت و برداشــت و بازاريابى و در رابطه با مشكلات 

كشاورزى روستا با كشاورزان بحث و تبادل اطلاعات مى كند.
بســكابادى، علمى نبودن كشاورزى و هدر رفت منابع بسيار 
زياد را يكى از مشــكلات كشاورزى روستاها دانست و تأكيد 
كرد: «طرح ملى همگام با كشــاورز» و كارگروه هاى مربوط به 
افزايش بهره ورى در كشاورزى كه نتيجه آن عملكرد بيشتر با 

هزينه كمتر است، منجر خواهد شد.
وى با بيان اينكه در حال حاضر در سطح استان 400 روستا را 
زير پوشــش اين طرح قرار داده ايم، اظهار داشت: 56 روستا در 
شهرستان مشهد و حاشيه شهر زير پوشش اين طرح قرار دارند.

بسكابادى به ابلاغ طرح ويژه فرماندهى سپاه امام رضا(ع) در 
مشهد و خراسان رضوى به سازمان جامعه بسيج مهندسين 
اشــاره كرد و افزود: در اين طرح بــر روى 6 محصول عمده 
گندم، زعفران، انار، انگور، پســته و سيب در سطح شهرهاى 
مشهد، كاشمر، خليل آباد، بجستان و چند شهر ديگر در جهت 
چهار محور افزايش عملكرد، كاهش مصرف آب، مصرف بهينه 
نهاده ها و بحث صنايع تبديلى به صورت ويژه كار خواهيم كرد.
وى تأكيد كرد: اين طرح ويژه در سال زراعى 96-95 در 16 روستا 

و در قالب طرح ملى بسيج همگام با كشاورز اجرا خواهد شد.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسؤولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.
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رضاطلبى: اين روزها شــهروندان مشهدى از كمبود پاركينگ 
براى پارك خودرو در بخش هاى مختلف سطح شهر گلايه دارند 
و براى پارك  وسيله نقليه خود بايد مسافت هاى طولانى را طى 
كنند تا با جريمه هاى ســنگين روبه رو نشوند. پيامدهاى كمبود 
و تعطيل شــدن پاركينگ  ها تنها به كمبود مــكان براى پارك 
خودرو محدود نمى شود، بلكه به دليل نبود جاى پارك مناسب، 
به ترافيك و سخت شدن رفت و آمد نيز منجر مى شود. از طرفى 
طرح پاركينگ هاى مكانيزه در بخش هاى مختلف شــهر مقدس 
مشهد اگرچه ايده خوب و مؤثرى براى حل مشكل پارك بود، اما 
اين پاركينگ ها نيز مدتى است كه به دلايلى همچون تعميرات 
و افزايش ضريب ايمنى  طبق گفته مســؤولان آن ها تعطيل و از 
ارايه خدمت خوددارى مى كنند و به گفته شهروندان، اين مناطق 
بــه مكانى براى اجتماع زباله تبديل شــده اند. اگرچه مديرعامل 
شركت اليت به عنوان متولى اين پاركينگ ها، تعميرات بيشتر اين 

پاركينگ ها راعنوان مى كند و معتقد است كه بايد ناظر شركت، 
سازمان ترافيك و سازمان آتش نشانى ايمنى آن ها را تأييد كند 
تا به بهره بردارى مجدد برســند، اما شهروندان طى تماس هايى 
بــا روزنامه عنوان كرده اند كه در مــدت تعطيلى آن ها هيچ فرد 
يا سازمانى براى بررسى و تعمير  اين پاركينگ ها مراجعه نكرده 
است. رئيس كميسيون حمل و نقل شهردارى مشهد نيز در اين 

باره به خبرنگار ما مى گويد: اين موضوع در كميسيون حمل ونقل 
شهردارى  مطرح واز شركت مربوطه قول گرفته شد كه طى هفته 
جارى تمام 10پاركينگ مكانيزه در سطح شهر مشهد با ظرفيت 

320 خودرو را به بهره بردارى مجدد برساند.
عامرى فرد مى افزايد: آن طور كه اين شركت به كميسيون حمل 
ونقل گزارش داده، دليل اصلى تعطيلى اين پاركينگ ها افزايش 
ضريب ايمنى عنوان شــده است، كه با رســيدن به اين هدف، 

بزودى به ارايه خدمات به شهروندان و زائران خواهند پرداخت.
وى ضمن تشكر از روزنامه قدس به خاطر پيگيرى اين موضوع 
و برقرارى  تعامل سازنده بين شهروندان و مسؤولان،  تصريح 
كرد: در كميســيون حمل ونقل از تمام سازمان هاى مربوطه 
بااين موضوع نيز خواســته خواهد شد كه نظارت كافى براين 
موضوع داشته باشند تا ارايه خدمات در اين عرصه به شهروندان 

با تعلل و كم كارى مواجه نشود.

پس از پيگيرى هاى قدس اتفاق افتاد
بررسى تعطيلى پاركينگ هاى مكانيزه مشهد در كميسيون حمل ونقل شهردارى
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